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نگاه روزدريچه

وزير نیرو :
برق مشترکین کم مصرف رايگان مي شود

محل  از  امید  برق  طرح  مالی  منابع  گفت:  نیرو  وزیر 
برای  برق  تولید  منظور  به  گرفته  صرفه جویی های صورت 

پوشش پیک مصرف در هر سال تامین خواهد شد.
نیرو به مناسبت  اردکانیان، در نشست خبری وزارت  رضا 
هیات  گذشته  روز  مصوبه  به  اشاره  ضمن  دولت  هفته 
وزیران به منظور مدیریت مصرف انرژی برق تحت عنوان 
از  امید«، گفت: خوشبختانه در همه بخش ها  طرح »برق 
جمله صنعت، معدن، کشاورزی، خدمات، خانگی و بخش 
مصرف  مدیریت  منظور  به  لازم  همکاری های  عمومی 

صورت گرفته است.
وزیر نیرو، در بیان اینکه اساس کار ما حمایت از مشترکین 
کم مصرف و تشویق مشترکین پرمصرف برای پیوستن به 
رعایت  را  الگو  که  است  کسانی  و  خوش مصرف ها  جرگه 
می کنند، گفت: بر اساس مصوبه روز گذشته مصرف کنندگان 
خانگی در 3 گروه کم مصرف، خوش مصرف و پر مصرف 

دسته بندی خواهند شد.
با  که  این  بیان  و  امید   برق  طرح  هدف  به  اشاره  با  وی 
 100 تخفیف  از  کم مصرف  مشترکین  طرح،  این  اجرای 
این  در  گفت:  می شوند،  برخوردار  برق  قبض  در  درصدی 
طرح مقرر شده از مشترکین خوش مصرف قدردانی شود و 
از مشترکین پرمصرف  نیز خواسته ایم تا با انجام کارهایی 
از عنوان پرمصرف دور شده و به خوش مصرف ها بپیوندند. 
اردکانیان، با تاکید بر اینکه  یکی از این اقدامات در راستای 
حال  در  مجموعه هایی  که  است  آموزش  مصرف،  کاهش 
با چه  تا  به مردم آموزش داده شود  تا  شکل گیری هستند 
کارهای ساده ای می توانند مصرف برق خود را کاهش دهند، 
تصریح کرد: راه حل دیگر به منظور کاهش برق پر مصرف ها 
این است که آن ها می توانند پنل های خورشیدی کوچک در 
پشت بام منازل نصب کنند. برای تحقق این هدف به کسانی 

که نیاز مالی دارند وام کم بهره تعلق می گیرد. 

دادستان تهران :
بررسی پرونده متخلف ارزی آغاز شد

بازرسی  سازمان  گزارش  بررسی  آغاز  از  تهران  دادستان 
و  حقیقی  فرد   ۴00 و  هزار  شناسایی  بر  مبنی  کشور  کل 
حقوقی که در زمینه بازگرداندن نزدیک به ۲0 میلیارد یورو 
ارز حاصل از صادرات و 10 میلیارد دلار ارز تخصیص یافته 

برای واردات تخلف داشته اند، در دادستانی تهران خبر داد.
از سوی  یافته  ارز تخصیص  وی درباره پیگیری سرنوشت 
 ۴.۸ میزان  از  داد:  توضیح  نیز  واردات  برای  مرکزی  بانک 
گزارش  طبق  بلاتکلیف  یافته  تخصیص  ارز  دلار  میلیارد 
و  دیوان  گزارش  ارجاع  از  بعد  کشور،  محاسبات  دیوان 
 ۲.۶ مبلغ  تهران  دادستانی  به  قضائیه  قوه  ریاست  دستور 
میلیارد دلار رفع تعهد شده و از ۲.۲ میلیارد دلار باقیمانده، 
پرونده های مربوط به مبلغ 1/1 میلیارد دلار از سوی بانک 
مرکزی به سازمان تعزیرات ارجاع شده که البته این سازمان 
است.  داده  خبر  ها  پرونده  این  در  جدی  نواقص  وجود  از 
برای قریب 1/1 میلیارد دلار  درباره سایر وجوه بلاتکلیف 
ارز تخصص یافته نیز ۵0۸ شرکت و واردکننده به بازپرسی 
احضار شده اند. دادستان تهران در جمع بندی گزارش خود 
افزود: بر اساس پیگیری های صورت گرفته توسط دستگاه 
قضا، ۲/۹ میلیارد یورو معادل 3/۴ میلیارد دلار ارز حاصل 
از صادرات به چرخه اقتصادی کشور برگشته و ۲/۶ میلیارد 
دلار هم از ارزهای تخصیص یافته از سوی بانک مرکزی 
برای واردات رفع تعهد شده است که در مجموع ۵/۵ میلیارد 
ارز اعم از یورو و دلار معادل ۶ میلیارد دلار ارز حاصل از 
صادرات و ارز تخصیصی برای واردات، به چرخه اقتصادی 

برگردانده شده است.
سازمان  گزارش  بررسی  آغاز  از  همچنین  مهر  القاصی 
فرد   ۴00 و  هزار  شناسایی  بر  مبنی  کشور  کل  بازرسی 
 ۲0 به  نزدیک  بازگرداندن  زمینه  در  که  حقوقی  و  حقیقی 
ارز  میلیارد دلار  و 10  از صادرات  ارز حاصل  یورو  میلیارد 
تخصیص یافته برای واردات تخلف داشته اند، در دادستانی 

تهران خبر داد.

واقعیتي تلخ كه باعث گراني خودرو شده است ؛
چک سفید امضا 

در دستان خودروسازان!
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس اجازه افزایش 
سفید  مثابه چک  به  را  بار  یک  ماه  سه  هر  خودرو  قیمت 
امضا به خودروسازان دانست و گفت: این تصمیم نه تنها به 
صلاح مصرف کنندگان نیست بلکه نفعی برای خودروسازان 

نیز ندارد.
معادن  و  صنایع  کمیسیون  سخنگوی  فیروزی  ا...  حجت 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 
اینکه  بر  مبنی  رقابت  شورای  تصمیم  درباره  ملت  خانه 
افزایش  درخواست  یکبار  ماه   3 هر  می توانند  خودروسازان 
برای  ای  بهانه  به  نباید  ارز  نرخ  رشد  گفت:  دهند،  قیمت 
قابل  زمانی  موضوع  این  زیرا  شود  تبدیل  خودرو  گرانی 
قطعه  از  شده  خریداری  قطعات  قیمت  که  است  پذیرش 
سازان، دستمزد کارگر و هزینه آب، برق و گاز متناسب با 
نرخ ارز افزایش یابد. از آنجایی که این هزینه براساس دلار 
تغییر نمی کند چه دلیلی وجود دارد که خودروسازان هر سه 

ماه افزایش قیمت داشته باشند؟
منتشر  کرد:  تصریح  یازدهم  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
توانند هر  اینکه خودروسازان می  بر  شدن خبرهایی مبنی 
سه ماه یک بار قیمت خودرو را افزایش دهند نه تنها موجب 
نیز  را  بازارها  سایر  بلکه  می شود  چهارچرخ ها  بازار  التهاب 
نابسامان می کند زیرا قیمت بسیاری از کالاها متاثر از بهای 
نابسامانی  بیانگر  خبرها  این  دیگر  سوی  از  است  خودرو 

اقتصاد است و به بی ثباتی اقتصادی دامن می زند.
شورای  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  سخنگوی 
بار  یک  ماه  سه  هر  خودرو  قیمت  افزایش  اجازه  اسلامی 
به خودروسازان دانست  امضا  مثابه دادن چک سفید  به  را 
و ادامه داد: این تصمیم نه تنها به صلاح مصرف کنندگان 
نیست بلکه نفعی برای خودروسازان نیز ندارد زیرا با ایجاد 
نیز  خودروسازی  شرکت های  بازار  در  ثباتی  بی  و  تلاطم 

آسیب می بینند.

روز ششم محرم ؛
شهادت يادگار امام حسن مجتبی)ع( 

حضرت قاسم)ع( فرزند امام حسن مجتبی)ع( است و مادرش 
رَمله نام دارد. در میان ارباب مقاتل و روضه خوانان، روز ششم 
محرم به نام مبارک دیگر یادگار امام حسن مجتبی)ع( یعنی 
حضرت قاسم)ع( مشهور است که به همراه برادر خود قربانی 
راه دین و حق و حقیقت در رکاب سرور و مولای خویش شدند.

حضرت قاسم)ع( فرزند امام حسن مجتبی)ع( است و مادرش 
رَمله نام دارد. مرحوم شیخ مفید، سه نفر از فرزندان امام حسن)ع( 
را نام برده که در کربلا به شهادت رسیده اند که عبارتند از: قاسم، 
ابوبکر و عبدا... و مرحوم محدث قمی از فرزند دیگری بنام 

عبیدا... نیز یاد کرده است که او نیز در کربلا شهید شد.
در روز عاشورا با اصرار و الحاح زیاد از امام حسین )ع( اجازه 
میدان رفتن و جنگیدن را طلبید، اما خامس آل عبا به علت 
صغر سن اجازه میدان رفتن به حضرت قاسم نمی دادند. حضرت 
قاسم که شجاعت و دلاوری را از جد بزرگوار خویش حضرت 
حیدر کرار به ارث برده بود و فرزند امام حسن مجتبی )ع(، 
مرد روزهای سخت تاریخ بود، دست از اصرار برای شهادت در 
رکاب عمو برنداشت، اما امام حسین )ع( با توجه به تمام این 
پافشاری ها از سوی حضرت قاسم، پیشنهاد وی را نپذیرفت 
و اجازه میدان رفتن به وی را نداد. پس قاسم به دست و پای 
امام افتاد و التماس کرد تا بالاخره اجازه گرفت وبه سوی میدان 

جنگ شتافت.
رجزهای حضرت قاسم )ع( نشان از معرفت و سطح درک و فهم 
وی داشت. با این که وی نوجوانی نابالغ است، اما در دانایی و 
شجاعت از بزرگمردان چیزی کم ندارد. ابومخنف به سندش از 
حمید بن مسلم )که خبرنگار لشکر عمر بن سعد است(. روایت 
کرده که گفت: از میان همراهان حسین علیه السلام پسری که 
گویا پاره ماه بود به سوی ما بیرون آمد، و شمشیری در دست و 
پیراهن و جامه ای بر تن داشت. قاسم ابن الحسن جنگ نمایانی 

کرد و افرادی از لشکر عمر بن سعد ملعون را به دوزخ فرستاد.
شهادت حضرت قاسم)ع( در سال ۶1 هجری قمری رخ داد و 
آن طور که سن آن حضرت را 13 سال نوشته اند، تاریخ ولادت 

ایشان را می توان اوایل سال ۴۸ هجری قمری تخمین زد.

روز هفتم محرم ؛
شهادت مظلومانه علی اصغر)ع(

عبدا... بن حسین معرف به علی اصغر نام کوچک ترین فرزند 
حسین بن علی است.

علی اصغر یکی از فرزندان امام حسین علیه السلام است. مادرش 
رُباب دختر امِْرَءُ القَْیْس است و در مدینه متولد شد. از این کودک 
با عنوان های شیرخواره، ششماهه، باب الحوایج، طفل رضیع 
یاد می  شود. در روز عاشورا کوچکترین قربانی بود. قبر مطهر او 
نزدیک قبر امام حسین در کنار شهدای دیگر کربلا است. عبدا... 
بن حسین معرف به علی اصغر )به عربی: عبدا... بن حسین علی 
الأصغر( نام کوچک ترین فرزند حسین بن علی است که مادرش 
رباب بنت امرئ القیس می باشد علی اصغر که در 10 رجب سال 
۶0 هجری در مدینه متولد شده و در 10 محرم سال ۶1 هجری 
در شش ماهگی در کربلا کشته شد. علی اصغر یکی از چند 
نفری است که در بین شیعیان به باب الحوایج معروف می باشند. 
در روز عاشورا در کربلا علی اصغر شیرخوار بود و از تشنگی بی 
تاب شده بود حسین بن علی او را به میدان جنگ می برد و او 
را بر دو دستان خود قرار می دهد و می گوید: از یاران و فرزندانم، 
کسی جز این کودک نمانده است. نمی بینید که چگونه از تشنگی 
بی تاب است؟ اگر مرا رحم نمی کنید حداقل به این کودک رحم 
کنید. در این حال در بین سپاهیان عمر سعد تشکیک ایجاد شد 
که ما برای جنگیدن با کودکان نیامده ایم در این حال عمر سعد 
به حرمله دستور داد که با تیر سه شعبه کودک را بکشد و در این 
حین که حسین بن علی در حال گفتگو بود تیری از کمان حرمله 
آمد و گوش تا گوش حلقوم علی اصغر را درید. حسین بن علی 

خون گلوی او را گرفت و به آسمان پاشید.

روز هشتم محرم ؛
شهادت حضرت علی اکبر )ع(

حضرت علی اکبر )ع( فرزند ابی عبدا... الحسین )ع( بنا به روایتی 
در یازدهم شعبان، سال ۴3 قمری در مدینه منوره دیده به جهان 
گشود.پدر گرامی اش امام حسین بن علی بن ابی طالب )ع( و 
مادر محترمه اش لیلی بنت ابی مرّه بن عروه بن مسعود ثقفی 
است. او از طایفه خوش نام و شریف بنی هاشم بود و به بزرگانی 
چون پیامبر اسلام)ص(، حضرت فاطمه زهرا)س(، امیر مؤمنان 

علی بن ابی طالب)ع( و امام حسین )ع( نسبت دارد.
درباره شخصیت علی اکبر)ع( گفته شد، که وی جوانی خوش 
چهره، زیبا، خوش زبان و دلیر بود و از جهت سیرت و خلق و 
خوی و صباحت رخسار، شبیه ترین مردم به پیامبر اکرم)ص( 
بود و شجاعت و رزمندگی را از جدش علی ابن ابی طالب )ع( به 

ارث برده و جامع کمالات، محامد و محاسن بود. 
در روایتی به نقل از شیخ جعفر شوشتری در کتاب خصائص 
الحسینیه آمده است: اباعبدا... الحسین هنگامی که علی اکبر را 

به میدان می فرستاد، به لشگر خطاب کرد و فرمود:
» یا قوم، هولاءِ قد برز علیهم غلام، اشَبهُ الناس خَلقاً و خُلقاً 
و منطقاً برسول ا.......... ای قوم، شما شاهد باشید، پسری را به 
میدان می فرستم، که شبیه ترین مردم از نظر خلق و خوی و 
منطق به رسول ا... )ص( است بدانید هر زمان ما دلمان برای 

رسول ا...)ص( تنگ می شد نگاه به وجه این پسر می کردیم.
بنا به نقل ابوالفرج اصفهانی، آن حضرت درعصر خلافت عثمان 

بن عفان )سومین خلیفه راشدین( دیده به جهان گشود.  
این قول مبتنی بر این است که وی به هنگام شهادت بیست و 
پنج ساله بود. در برخی روایات هم سن ایشان را ۲۸ ساله ذکر 
کرده اند، وی در مکتب جدش امام علی بن ابی طالب )ع( و در 
دامن مهرانگیز پدرش امام حسین)ع( در مدینه و کوفه تربیت و 
رشد و کمال یافت. علی اکبر)ع( درنبرد روز عاشورا دویست تن 
از سپاه عمر سعد را در دو مرحله به هلاکت رسانید و سرانجام 
مرّه بن منقذ عبدی بر فرق مبارکش ضربتی زد و او را به شدت 
زخمی نمود. آن گاه سایر دشمنان، جرأت و جسارت پیدا کرده 
و به آن حضرت هجوم آوردند و وی را آماج تیغ شمشیر و نوک 
نیزه ها نمودند و مظلومانه به شهادتش رسانیدند.امام حسین)ع( 
در شهادتش بسیار اندوهناک و متأثر گردید و در فراقش فراوان 
گریست و هنگامی که سر خونین اش را در بغل گرفت، فرمود:

ولدی علی عَلیَ الدّنیا بعدک العفا. )فرزندم علی ،دیگر بعد از تو 
اف بر این دنیا(.

در  امیدیه  و  هندیجان  ماهشهر،  مردم  نماینده 
مجلس با انتقاد از سیاست های اشتباه وزارت نیرو 
در سدسازی و انتقال آب خوزستان که منجر به 
بی آبی در این استان شده، از نابودی نخلستان ها 

به دلیل بی آبی خبر داد.
اشاره به مشکلات آب استان  با  آقاجری  حبیب 
کشاورزی  و  شرب  آب  تامین  گفت:  خوزستان، 
ماهشهر،  شهرستان های  در  ویژه  به  خوزستان 
عدیده ای  مشکلات  با  امیدیه  و  هندیجان 
در  بارندگی  وضع  که  حالی  در  است  رو  به  رو 
سال های اخیر بهتر بوده اما به دلیل احداث سد 
و انجام کشاورزی در بالادست و عدم مدیریت 
آب، روستاها و شهرهای پایین دست بدون آب 
هندیجان  ماهشهر،  مردم  نماینده  مانده اند.  
بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  امیدیه  و 
اینکه آبی برای کشاورزی در رودخانه های حوزه 

انتخابیه وجود ندارد، افزود: متاسفانه حتی دام ها 
نیز از خوردن آب رودخانه ها به دلیل شوری اکراه 
دارند ضمن آنکه مد دریا تا ارتفاع ۵ متر به آب 

رودخانه غلبه کرده و اکنون بیشتر آب رودخانه 
آنکه  و جالب  است  گرفته  فرا  دریا  آب  را  زهره 
وزارت نیرو در همین شرایط مشغول احداث سد 

دولت  حالی  در  وی  گفته  است.به  مارون  دوم 
مدعی نداشتن بودجه برای بازسازی شبکه های 
آب آشامدنی ماهشهر، هندیجان و امیدیه است 
را در  انتقال آب خوزستان  برای  که ساخت سد 
دست دارند. آقاجری اضافه کرد: اگرچه آب شرب 
شهرهای حوزه انتخابیه از رودخانه بزرگ کارون 
گرفته می شود اما کیفیت آب بسیار پایین است 
و حتی آب فاضلاب شهر اهواز در این رودخانه 
مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو  می شود.  ریخته 
شورای اسلامی جلوگیری از انتقال آب، پرداخت 
سهم آب شرب، کشاورزی، صنعتی و تالاب های 
استان خوزستان را از رودخانه ها ضروری دانست 
که  کاری  هر  بالادست  در  متاسفانه  گفت:  و 
بی آبی  فکر  به  و  می دهند  انجام  می خواهند 
از  بسیاری  که  حالی  در  نیستند  دست  پایین 

نخلستان های خوزستان سوخته و نابود شده اند.

نماينده مردم ماهشهر و هنديجان :

دامهاهمآبرودخانهرانميخورند

معاون وزير ورزش و جوانان :

خريد و فروش وام ازدواج زياد شده است

ويروس كرونا فعلا در ايستگاه مطالعات ؛

ايران از دنیا عقب نیست

كارشناس بازار سرمايه : آخر ريزش بورس مشخص نیست

»وام  نام  ثبت  توقف  علت  درباره  تندگویان  توضیحات 
ازدواج«معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در 
خصوص مشکلات ایجاد شده برای ثبت نام »وام ازدواج« گفت: 
ازدواج و همچنین میزان تخلفات خرید و  افزایش متقاضیان وام 
فروش آن، شبکه بانکی را دچار سردر گمی کرده این در حالیست 
که هرچند در روند پرداخت وام ازدواج تاخیری ایجاد شده است، 
اما جای نگرانی نیست و وامهای متقاضیان تا پایان امسال حتما 

بدستشان می رسد.
محمدمهدی تندگویان با بیان اینکه در حال حاضر شبکه بانکی 
برای پرداخت وام ازدواج دچار مشکلات و سردرگمی هایی شده 
زیرا هم از یک سو با افزایش متقاضیان وام و موضوع تبعات سنی 
مواجه شدیم و از سوی دیگر میزان تخلفات خرید و فروش وام 
ازدواج در جامعه بسیار زیاد شده است و برخی نیز وام دریافتی را 
اتفاقات،  این  مبنای  بر  و  دهند  نمی  تخصیص  ازدواج  امر  برای 
جامعه متقاضی وام با میزان ازدواج ها هیچ تناسبی ندارد و ما در 

این راستا پیش از این تذکر داده  بودیم.
وی در ادامه این را نیز گفت که البته جای نگرانی نیست و وام 
های متقاضیان هرچند با تاخیر، اما تا پایان امسال حتما پرداخت 

خواهد شد.
تندگویان معتقد است که باتوجه به حجم متقاضی موجود ممکن 
است برخی از بانک ها در ابلاغ اعتبارات و سهمیه بندی استان ها 
دچار دیرکرد شوند؛ البته همه افراد وام ازدواج را دریافت می کنند 

و مشکلی وجود ندارد و تا پایان سال، دولت با تمام توان اعتبارات 
را تسویه می کند اما به دلیل مشکلات موجود پیش بینی های تامین 

اعتبار دچار مشکلاتی شده است.
وی همچنین در پاسخ به اینکه برخی مخاطبان مراجعه کنندگان 
ازدواج در سال  وام  بانک ها عنوان می کنند رقم  به  ازدواج  وام 
آیا رقم اعلامی  یافته است،  افزایش  جاری به ۷0 میلیون تومان 
را تایید و افزایش رقم وام صحت دارد یا خیر؟ گفت: وام ازدواج 
برای سال جاری ۵0 میلیون به ازای هر زوج است که همانگونه 

که پیش از این اعلام شده باز پرداختش ۷ ساله است.
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان افزود: پیش 
و  بود  بازپرداخت ۵ ساله  با  تومان  میلیون  ازدواج 30  وام  این  از 
اکنون بازپرداخت وام ازدواج هفت سال شده است که همین امر 
و شبکه بانکی را در تامین اعتبارات دچار مشکل می کند لذا وجود 

چنین مسائلی باعث می شود نیازمند دستورالعملی ویژه باشیم.
ازدواج  وام  موضوع  در  شده  مطرح  مشکلات  تشریح  ضمن  وی 
تاکید کرد: در حال حاضر زوجین به سبک و سیاق گذشته وام خود 
را دریافت می کنند و هیچ مشکلی در دریافت و پرداخت وام نسبت 

به سال های گذشته وجود ندارد.
تندگویان که معتقد است نرخ رشد ازدواج در کشور همیشه منفی 
بوده، پیش بینی برای تامین رقم واج ازدواج ممکن است براساس 

این نرخ شکل گرفته باشد.
افزایش  قدری  به  ازدواج  وام  نرخ  که  زمانی  اما  داد:  ادامه  وی 
می یابد که به عنوان متاع، قابل معامله می شود، متقاضیان صوری 
ایجاد می کند لذا رقم وام و تعداد متقاضیان افزایش می یابد که به 

نوبه خود افزایش مشکلات کشور نیز بدنبال خواهد داشت.
بیماری  به موضوع شیوع  و جوانان  وزارت ورزش  معاون جوانان 
کرونا که به مشکلات پیش روی خانواده ها و جوانان اضافه شده 
است نیز اشاره و عنوان کرد: از سویی دیگر دولت نیز در بخش های 
مختلف به مردم تسهیلات ارائه می دهد، مجموع این مسائل نشان  

می دهد که شبکه بانکی در این راستا شکننده خواهد شد.
تندگویان با بیان اینکه اکنون بحث طلاق ها و ازدواج های صوری و 
خرید و فروش وام ازدواج وجود دارد، اظهار کرد: این مسائل نشان 

می دهد که گیرنده، وام را به موضوع ازدواج تخصیص نمی دهد؛ 
به این معنی که هم اعتبارات تخصیص می یابد، هم متقاضیان وام 
البته  به هدف نمی رسیم؛  ازدواج چندبرابر رشد کرده است و هم 
افرادی معتقدند که مگر میزان این آسیب ها و تخلفات چقدر است؟ 
میزان آسیب ها 10 درصد هم  اگر  باوریم که حتی  این  بر  ما  اما 
باشد، چه کسی جوابگوی آن است؟. اگر در سال جاری تا پایان 
سال، دولت ۵0 هزار میلیارد تومان پول پرداخت کند و 10 درصد 

آن انحرافات و تخلفات باشد، چه کسی پاسخگوست؟.
و  بانک  در  ازدواج چه  وام  متقاضیان  ثبت  تعداد  کرد:  اظهار  وی 
ملایم  شیب  با  و  است  نکرده  تغییری  ازدواج  ثبت  دفاتر  در  چه 
کاهشی که هر سال با آن روبه رو بوده، مواجه است. مشکل اساسی 
می کنند  ازدواج  که  افرادی  درصد   ۷0 دارد  امکان  که  است  این 
زیرا  می دهد،  رخ  جمعیتی  چالش  بنابراین  نروند،  خانه هایشان  به 
زوجین هنگامی که زندگی را شروع می کنند در زمان مشخصی به 
فرزندآوری مناسب می رسند که اکنون در زمان فرزندآوری تاخیر 
شروع  را  شان  زندگی   زوجین  دهد  می  نشان  این  و  شده  ایجاد 

نکرده اند.
وی در ادامه به هدفدار نبودن اعتبارات دولت برای افزایش جمعیت 
تاکید کرد و گفت: چرا دستورالعملی تدوین نشود تا در آن قید شود 
که به زن ۵0 ساله ای که دیگر فرزندآور نیست وام ازدواج جوانان 
تعلق نگیرد؟ مشخص است که زن ۵0 ساله نمی تواند خانواده ای 

ایجاد کند، حتی اگر طلاق صوری نگرفته باشد.
امور جوانان وزارت ورزش و جوانان که معتقد  معاون ساماندهی 
است پرداخت وام ازدواج اصالتا کار خطایی است، بیان کرد: باید 
و  مشوق ها  تمامی  باشیم،  جمعیت  موضوع  نگران  کشور  این  در 
ازدواج  امر  فعالیت های دولت ها طی ۲0 سال گذشته معطوف به 
ای  هستیم.  روبه رو  جمعیت  وحشتناک  کاهش  با  اما  است  بوده 
کمکی  هیچ  که  وام هایی  و  مقطعی  مشوق های  جای  به  کاش 
و سقف  متمرکز شویم  فرزندآوری  بر روی موضوع  است،  نکرده 
مشخصی در کشور معین کنیم، به این صورت که اگر هر خانواده 
حداقل دارای چهار فرزند باشد، تسهیلات دولتی به صورت مداوم 

در اختیار آنها قرار بگیرد.

همه  برای  نتوانسته  همیشه  واکسن  گفت:  بابایی  جان  قاسم 
بیماری ها موثر باشد. در طول این همه سال هنوز برای هپاتیت 
سی و HIV واکسن موثر تولید نشده است. ویروس کرونا فعلا 

در مرحله مطالعاتی است.
معاون وزیر بهداشت در ابتدا گفت: در شرایط کنونی روند بستری 
و مرگ و میر ناشی از کرونا کاهش یافته است و در تلاش هستیم 

تا بار بیماران در مراکز درمانی کاهش یابد.
او افزود: در ۶ ماه گذشته از فعالیت کار درمان در مراکز درمانی 
این مراکز  به  بیماران کرونای، 1۵00 تخت  به  و خدمات رسانی 
خدمات  زمینه  در  آزمایشگاه   1۹0 اکنون  هم  و  شده  افزوده 

تشخیصی این ویروس فعال هستند.
دستاوردهای  از  یک  کرد:  تصریح  بهداشت  وزارت  درمان  معاون 
مناسب در این ایام فراهم کردن دوره آموزشی برای کادر درمان 
به تجویز ویزیت  راه دور  از  توانند  بیمه ها می  است. پزشکان و 

و… بیماران بپردازند.
جان بابایی تاکید کرد: قسمتی از این اقدام انجام شده در ایام کرونا 

با همکاری ستاد اجرایی فرمان امام انجام شده است.
 او ادامه داد: با این سیستم دوراپزشکی بیماران بدون حضور در 
مراکز درمانی می تواند خدمات دریافت کنند. در مراکزی که نیاز 
به مشاوره دارند پزشکان می توانند از راه دور خدمات عرضه کنند. 
بیمار گزارش های آن  از سی تی اسکن  بعد  توان  همچنین می 
برای بیمار ارسال شود و تاخیر در گزارش نداشته باشیم. امید است 
مردم بتوانند خدمات خود را به این صورت دریافت کنند. همچنین 
وزیربهداشت نیز هفته گذشته آیین نامه دوراپزشکی را تایید کردند 

و با اجرای این اقدام رفت و آمدها کاهش می یابد.

گفت:  کرونا  به  مبتلایان  به  رسانی  خدمات  درباره  بابایی  جان 
سامانه ۴030 و سامانه سیب به ارائه خدمات به افراد در قرنطینه 
تحت  افراد  دور  راه  از  می توان  خصوصی  بخش  در  می پردازند. 

برررسی قرار گیرند.
او ادامه داد: در حال حاضر تنها دارویی که ثابت شده در دنیا میزان 
مرگ و میر را کاهش می دهد، کورتون است. داروهای ضد انعقاد و 
اینترفرون و ضد التهاب هم در کنار این موارد وجود دارد.جان بابایی 
در خصوص استفاده نادرست از داروهای کورتون برای پیشگیری 
از کرونا گفت: در پروتکل کشوری اعلام شده که کورتون زمانی 
باید به بیمار داده شود که بستری است. کورتون برای پیشگیری 
هیچ جایگاهی ندارد. زمانی که بیمار از بینی اکسیژن می گیرد و 
پاسخگوی تنگی نفس نیست، بلافاصله کورتون شروع می شود. 

در کنار آن داروهای ضد لخته استفاده می شود.
معاون وزیر گفت: در فصل سرما به دلیل همراهی آنفلوانزا و کرونا 
خدمات را ایجاد کردیم. برای مثال 1۴هزار تخت و اورژانس های 
بیمارستانی تا پایان سال راه اندازی می شود. امیدواریم تا در فصل 
دلیل  به  را  مردم  و  باشیم  نداشته  بیمارستانی  تخت  کمبود  سرما 

سهل انگاری از دست ندهیم.
را  مردم  که  بگوییم  چیزی  نباید  گفت:  کرونا  واکسن  درباره  وي 
نتوانسته  همیشه  واکسن  کنیم.  ناامید  حتی  یا  امیدوار  مورد  بی 
هپاتیت  برای  سال  همه  این  باشد.  موثر  بیماری ها  همه  برای 
سی و HIV واکسن موثر تولید نشده است. ویروس کرونا فعلا 
واکسن  شرایط ساخت  حال حاضر  در  است.  مطالعاتی  مرحله  در 
پیشرفته  مراحل  به سمت  و  شده  شروع  بهداشت  وزیر  دستور  با 
می رود. این فقط به این معنی است که از دنیا عقب نیستیم. حتی 

مشخص نیست که واکسن در دنیا به نتیجه مطلوب برسد.
که  میزان  همان  به  کرونا  واکسن  افزود:  بهداشت  وزیر  معاون 

می تواند اثربخش باشد، می تواند بی تاثیر باشد.
جان بابایي درباره دخالت های برخی پزشکان در روند درمان گفت: 
کسی که شماره نظام پزشکی دارد می تواند در کار کرونا دخالت 
خدمات  به  جراح  متخصصان  از  بسیاری  کنونی  وضعیت  در  کند 
اقدامات مناسبی  افراد می توانند  این  تمامی  پردازند و  رسانی می 
در این زمینه انجام دهند. او ادامه داد: برخی افراد پزشک نیستند 
نمی  ما هم  و  کنند  دخالت می  پزشکان  درمان  پروسه  امر  در  و 
توانیم این مقوله را پیگیری کنیم. تمامی مردم به جامعه پزشکی 
اعتماد دارند. جان بابایی اظهار کرد: در مورد موج کرونا تفسیرهای 
مختلفی وجود دارد. در حال حاضر بار بیماری کمتر نشده و هنوز 
به عدد مطمئنی نرسیدیم. در استان اصفهان نزدیک به ۹00 بیمار 
موج  بگوییم  که  نرسیدیم  مطلوبی  نقطه  به  هنوز  است.  بستری 

بعدی شروع می شود.

حرکت شاخص بورس بر مدار کاهش همچنان ادامه دارد و طی 
دو هفته گذشته شاهد کاهش شاخص از دو میلیون واحد به یک 
میلیون و ۶00 واحد بودیم؛ اتفاقی که برخی آن را سقوط و برخی 
کارشناس  یک  میان  این  در  و  دانند  می  شاخص  اصلاح  دیگر 
بازار سرمایه بر این باور است همانطور که میزان صعود شاخص 

مشخص نبود، میزان نزول آن هم مشخص نیست.
بازار  در  عجیبی  فروش  فشار  اینکه  بر  تاکید  با  منتظری  مهرزاد 
که  بازار  در  موج صعودی  همان  کرد:  اظهار  دارد،  وجود  سرمایه 
شاخص کل را از یک میلیون واحد به دو میلیون واحد که کسی 
انتظار نداشت و به دلیل فشار ورود نقدینگی اتفاق افتاد، این بار 

بازار  از  خروج  درحال  سرعت  با  نقدینگی  و  است  شده  برعکس 
است. به طوریکه حمایت هایی که این چند روز از بازار شده است 

هم کمکی به توقف این روند نمی کند.
میزانی  تا چه  بورس  این سوال که ممکن است شاخص  به  وی 
کاهش داشته باشد، پاسخ داد: همانطور که پیش بینی اینکه بورس 
نیست  مشخص  نبود،  پذری  امکان  کند  می  صعود  حدی  چه  تا 
آخر نزول بازار کجاست و نمی توان گفت تا چه زمانی ادامه دارد.

فروش  به جمع شدن صف  اشاره  با  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
برخی سهم ها در روز گذشته اظهار کرد: بازار باید قوی حمایت 
شود و برای این حمایت باید پولی وارد بازار شود که همه صف 

تا  زیرا  نیاز است  زیاد  به پول  بنابراین  را جمع کند.  های فروش 
کنون پول زیادی از بازار خارج شده است. اگر دولت هنوز پشت 
بازار است نباید تجهیز منابع سخت باشد. باید دید این کار را می 

کند یا خیر. زیرا این بازار با حرف درست نمی شود.
داران  سهام  به  کلان  صورت  به  توصیه  اینکه  بیان  با  منتظری 
امکان پذیر نیست، گفت: اگر سهام داران سهم های ارزشمندی 
باید  و  نیست  این قیمت منطقی  با  دارند، فروختن سهم هایشان 
گفت برخی سهم ها دوباره رشد می کنند و در افق چند ماهه ضرر 
با  ها  آن  قیمت  که  هایی هم هستند  اما سهم  میکند.  جبران  را 
ارزش واقعیشان فاصله دارد و نمی توان به آینده آن ها امیدوار بود.


